
Protokół
ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle

z mieszkańcami osiedla Piastów

W dniu 27.02.2018 r. o godzinie 17.00 odbyło się w budynku Muzycznego Klubu
„Kajtek”  przy ul. Królowej Jadwigi 10 spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle
z mieszkańcami osiedla Piastów.
W spotkaniu brali udział następujący przedstawiciele Gminy Kędzierzyn-Koźle:
1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska,
2. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak,
3. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło,
4. Kierownik Wydziału Administracyjno-Gospodarczego – Agnieszka Zimny-Ilnicka

(protokolant).
Dodatkowo w spotkaniu wzięła  udział przedstawicielka Komendy Powiatowej Policji
w Kędzierzynie-Koźlu - sierż. sztab. Elżbieta Wyszyńska – dzielnicowa rewiru osiedla
Piastów.

W trakcie spotkania omówione zostały następujące zagadnienia:

I. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformowała zebranych mieszkańców o:

1. Rozpoczęciu konsultacji w sprawie Budżetu Obywatelskiego w 2018 roku. Kwota
przypadająca dla osiedla Piastów wynosi 100.000,00 zł. Prezydent Miasta zaprosiła
wszystkich mieszkańców osiedla do głosowania stacjonarnego, które odbędzie się
w siedzibie Rady Osiedla Piatów w dniu 01.03.2018 r. oraz do głosowań elektronicznych,
które odbędą się w okresie od 9 do 31 marca 2018 r. Na osiedlu Piastów pozytywnie
zaopiniowane zostały dwa zadania:
1) budowa placu zabaw dla psów przy ul. Kośnego – etap I,
2) dokończenie modernizacji placu zabaw przy ul. Kośnego. Wyposażenie placu zabaw

w zestaw „fabryka piasku”, zakup zjeżdżalni linowej „tyrolki”, ziemnych trampolin
oraz budowa zjeżdżalni na górce saneczkowej – etap I.

2. Rozpoczęciu remontu hospicjum, które będzie usytuowane w budynku po byłym
Publicznym Przedszkolu przy ul. Szymanowskiego 33A w Kłodnicy.

3. Rozpoczęciu budowy kompleksu basenów rekreacyjnych „Wodne oKKo”. W ramach tej
inwestycji przewidziano budowę basenów otwartych i krytej pływalni. Otwarcie basenów
otwartych zaplanowane jest na czerwiec 2018 roku, a krytej pływalni na sierpień. Na
końcu inwestycji wykonany zostanie parking, a następnie Miejski Ośrodek Sportu i
Rekreacji wykona chodniki.

4. Zakończeniu prac remontowych polegających min. na poszerzeniu Cmentarza
Komunalnego na Kuźniczkach. W ramach inwestycji wykonanych zostanie ok. 80 miejsc
parkingowych.

5. Rozpoczęciu remontu zabytkowych ruin wzgórza zamkowego w Koźlu. Zadanie to
zostanie dofinansowane ze środków funduszy europejskich.

6. Planowanym rozpoczęciu w 2018 roku następujących prac remontowych na osiedlu
Piastów:

1) przebudowie ul. Łokietka;



2) termomodernizacji budynku Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 19;
3) budowie mini tężni solankowych na terenie sportowo-rekreacyjnym przy ul. Kośnego –

jest to zadanie, które wygrało w Budżecie Obywatelskim w 2017 roku;
4) montażu na osiedlu kamer w związku z realizacją zadania monitoring miejski;
5) wykonaniu projektu technicznego przebudowy ul. Korfantego.

Dodatkowo Prezydent Miasta poinformowała mieszkańców, że do 2018 roku Gmina
pozyskała najwyższą w historii miasta kwotę dofinansowania ze środków funduszu
europejskiego w łącznej wysokości 37 milionów złotych. Kwota ta może zostać jeszcze
powiększona, ponieważ w trakcie oceny są jeszcze inne projekty.

II. Mieszkańcy osiedla zadawali pytania i zgłaszali następujące wnioski:

1. Zapytanie dotyczące rozpoczęcia remontu ul. Korfantego.
Prezydent Miasta poinformowała, że w 2018 roku zostanie wykonany projekt techniczny.
Prace remontowe rozpoczną się, w zależności od wysokości posiadanych  środków
finansowych, pod koniec roku 2018 lub w pierwszej połowie 2019 roku. Gmina prowadzi
jeszcze uzgodnienia z Robotniczą Spółdzielnią Mieszkaniową „Chemik”, w sprawie
pozyskania dodatkowego terenu na przebudowę drogi. Przed rozpoczęciem prac
remontowych mieszkańcy zostaną o nich poinformowani pisemnie.

2. Zapytanie dotyczące planu – programu strategicznego rozwoju miasta. Jest coraz mniej
mieszkańców, zamykane są sklepy, nie ma nowych miejsc pracy.

Prezydent Miasta poinformowała, że powstają w mieście nowe firmy oferujące miejsca
pracy. Gmina corocznie otrzymuje z Ministerstwa Finansów większe kwoty w udziale z
podatków dochodowych od osób prawnych oraz z Urzędu Skarbowego w udziale od
podatków dochodowych osób fizycznych. Świadczy to o tym, że miasto się rozwija. Gmina
pozyskuje nowych inwestorów na Polu Południowym.  Są prowadzone duże prace
inwestycyjne w Porcie. Te inwestycje będą związane z utworzeniem nowych miejsc pracy.
Fakt jest jednak taki, że młodzież po zakończeniu studiów w innym mieście często nie wraca
już do Kędzierzyna-Koźla. Dwa lata temu została również utworzona filia Politechniki
Opolskiej.

3. Zapytanie dotyczące zagrożeń dla miasta. Zagrożeń hydrologicznych, biologicznych,
chemicznych oraz zagrożenia zanieczyszczenia powietrza.

Prezydent Miasta poinformowała, że problem zanieczyszczenia powietrza benzenem
w Kędzierzynie-Koźlu istnieje już od wielu lat. Do decyzji podatkowych załączone zostały
ulotki dotyczące powietrza i jego zanieczyszczenia pyłami PM2,5 PM10 i benzenem. Stężenie
benzenu nie jest liczone na podstawie wyrywkowych pików tylko średniorocznie. Od trzech
lat nie zostało ono przekroczone. Żadna kontrola Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony
Środowiska nie wykazała nieprawidłowości w kontrolowanych instytucjach, które do
produkcji używają benzenu.

4. Zapytanie dotyczące remontu torów kolejowych.
Prezydent Miasta poinformowała, że prowadziła w tej sprawie rozmowy z Marszałkiem
Województwa Opolskiego. Urząd Marszałkowski wybrał już Wykonawcę, który rozpocznie
niebawem remont torów.

5. Zapytanie dotyczące możliwości przedłużenia asfaltowej ścieżki rowerowej biegnącej
wzdłuż ulicy Królowej Jadwigi, przez las, aż do Alei Lisa.

Prezydent Miasta poinformowała, że nie ma możliwości poprowadzenia  ścieżki asfaltowej
przez las.



6. Zapytanie dotyczące budowy obwodnicy północnej.
Prezydent Miasta poinformowała, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych ogłosiła przetarg
na wykonanie projektu technicznego obwodnicy i posiada w swoim budżecie środki
finansowe na ten cel.

7. Zapytanie dotyczące zniszczonego budynku przy ul. Żeromskiego.
Prezydent Miasta poinformowała, że właścicielem tego budynku jest osoba prywatna, która na
bieżąco dokonuje opłat podatków lokalnych. W związku z powyższym Gmina nie ma podstaw
wypowiedzenia umowy użytkowania wieczystego.

8. Zapytanie dotyczące budynków byłej jednostki wojskowej przy ul. Synów Pułku w Koźlu.
Prezydent Miasta poinformowała, że właścicielem tych budynków jest osoba prywatna.
Właściciel miał zamiar utworzenia tam domu spokojnej starości.

9. Zgłoszenie mieszkańca dotyczące wieloletniego konfliktu pomiędzy mieszkańcami budynku
przy ul. Krzywoustego 12 a osobami prowadzącymi działalność gospodarczą w sklepach
zlokalizowanych przy ul. Krzywoustego. Konflikt dotyczy sposobu użytkowania drogi
dojazdowej dla potrzeb zaopatrzenia tych sklepów.
Prezydent Miasta poinformowała, że znana jest jej ta sprawa i że prowadzone były rozmowy
z obydwoma stronami. Właścicielami drogi od strony bloku przy ul. Krzywoustego są
mieszkańcy bloku oraz Robotnicza Spółdzielnia Mieszkaniowa „Chemik”, a osoby
prowadzące działalność gospodarczą są właścicielami działek wokół sklepów. Strony muszą
dojść same do porozumienia ponieważ Gmina nie jest właścicielem tej drogi i nie może
podejmować decyzji w tej sprawie.

10. Prośba mieszkańca dotycząca możliwości wybudowania 50 m utwardzonego pobocza
(chodnika) na al. Jana Pawła II na drodze Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i
Autostrad na wysokości od skrzyżowania z ul. Mieszka I do skrzyżowania z ul. Królowej
Jadwigi.

Prezydent Miasta poinformowała, że zapozna się z powyższą sprawą.

11. Zapytanie dotyczące utworzenia miejsc parkingowych przy budynku Kośnego 8 (obecnie
jest tam dziki parking) wraz z remontem dojścia do bramy głównej na teren sportowo-
rekreacyjny. W zeszłym roku Urząd Miasta odpowiedział pisemnie, że inwestycje te
nastąpią w latach późniejszych.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak poinformował, że w tym roku zadanie to nie
będzie wykonane.

12. Zapytanie dotyczące usunięcia pozostałości po byłych pawilonach handlowych przy
ul. Wieczorka.

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak poinformował, że w tym roku Urząd Miasta
rozbierze wszystkie pozostałości po pawilonach handlowych na terenie Gminy.

13. Uwaga mieszkańca dotycząca wydania zgody na sprzedaż alkoholu w sklepie Żabka
usytuowanej naprzeciwko Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 19.

Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że zgodna na sprzedaż alkoholu
została wydana zgodnie z przepisami prawa.

III. W końcowej części spotkania głos zabrała przedstawicielka Komendy Powiatowej Policji
w Kędzierzynie-Koźlu, która poinformowała mieszkańców o możliwości bezpośredniego z
nią kontaktu oraz udzieliła informacji o nowej aplikacji „Krajowe mapy zagrożeń
bezpieczeństwa” za której pośrednictwem można anonimowo zgłaszać wszystkie zagrożenia.



W związku z brakiem dalszych pytań ze strony mieszkańców spotkanie zakończono.


